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Kedves Barátunk!

A természet ébredése, az egyre zöldebb fák, a kinyíló virágok a tavasz, az új élet lehetőségét 

hordozzák magukban. A híreket olvasva háborúkról, klímakatasztrófáról hallunk. Az elmúlt hetekben 

elszomorodtunk az egyházunkban történt eseményektől. Rengeteg minden van, ami félelmeinket, 

szorongásainkat, reménytelenségünket növelheti. Közben a természet megállíthatatlanul megújul. A 

húsvét ünnepe, Krisztus feltámadása a halálból, jelzi, hogy bármi legyen is az, amitől félünk, 

bármekkora gond vagy baj tornyosuljon előttünk, a megváltás megtörtént! Krisztus feltámadt! Nincs 

ennél fontosabb, reménnyel telibb, igazabb esemény a világon!

Márciusi hírlevelünkben örömmel osztjuk meg az elmúlt hetek eseményeit és hívogatunk mindenkit 

nagyheti alkalmainkra. Ünnepeljük együtt Krisztust!

Szakács Gergely

Böjti hitmélyítő alkalmak

„Nem vagy messze az Isten országától”

Ezt a Márk evangéliumából vett címet viselte az a három böjti evangelizációs alkalom, melynek ismét a 

gyönyörű Ótemplom adott otthont.

Meghívott lelkipásztorunk ezúttal Nagy Mariann Nagytiszteletű asszony volt, aki a Pécs melletti 

Kozármislenyből érkezett. A törékeny lelkésznő szuggesztív erővel hirdette Isten igéjét – mindhárom 

alkalommal Márk evangéliumából.



Történelmi példákkal illusztrálta, hogy szenvedésnek számos megjelenési formája van. Szenvedett 

Európa, a magyar nemzet, benne református egyházunk, s annak tagjai. Tele vagyunk sebekkel, külső 

és belső sebekkel egyaránt. Mi sem szenvedünk kevesebbet, mint a vérfolyásos asszony. Ahogy az 

asszonynak, nekünk is szükségünk van Jézus megérintésére. Tudnunk kell, hogy Ő kicsoda. 

Gyógyulásunkhoz nekünk is ismernünk kell az érintés titkát, hogy aztán remegő szívvel és lélekkel 

közelítsünk Hozzá.

A kudarc borzasztó kellemetlen érzés. Sokáig nyomasztja az embert. A második estén a tanítványok 

kudarcáról hallottunk. Nem tudták meggyógyítani a beteg fiút. Jézus kifakad: „Ó hitetlen nemzetség, 

meddig leszek még veletek?”

Hogy lehet feloldani a kudarcot? Imával. Beszélgessünk Istennek, mert ő el tudja végezni azt, amit mi 

nem.

A tanítványok kudarca tulajdonképpen a hit válsága. A mi életünk válsága is a hit válsága. Eleséseink, 

kudarcaink után nem könnyű felállni, de győztesek azok, akik Isten segítségével felállnak. 

Megpróbáltatásaink során tegyük első helyre az imádságot!

Melyik a legfőbb parancsolat?

Szeresd az Urat, a te Istenedet teljes szívedből, teljes lelkedből és teljes elmédből és teljes erődből.

Szeresd felebarátodat, mint magadat!

Sokszor nagyon rögös út vezet lélektől lélekig. Távol vagyunk egymástól, sokszor a családon belül is. 

Ugyanígy lehet a gyülekezeten belül is. Magunkra maradunk.

Isten számtalanszor engedi, hogy a gonosz munkálkodjon (lásd Jób szenvedései). Fontos, hogy 

hogyan hordozzuk a keresztünket. Milyen az Istennel való kapcsolatunk a szenvedések idején? Akkor 

lehetünk közel Isten országához, ha kapcsolatban vagyunk Vele. Isten országa elérhető közelségben 

van. Döntés kérdése, hogy tudunk-e időt szakítani Istenre.

Adjon a mi Urunk bölcsességet a jó döntésekhez!

A böjt lehetőséget ad az elcsendesedésre.

Fohászkodjunk Mennyei Atyánkhoz, és kerüljünk minél közelebb Hozzá!

Kövy Rózsa



Személyes bemutatkozás:

Nagy Mariann vagyok, 1977-ben születtem Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyében, Fehérgyarmaton. 

Általános iskolai tanulmányaimat a fehérgyarmati Bárdos Lajos Zenei Tagozatos Általános Iskolában 

végeztem, majd a Petőfi Sándor Közgazdasági Szakközépiskolában tanultam. 1996-tól a Sárospataki 

Református Teológiai Akadémián kezdtem meg tanulmányaimat, majd 2003-ban szenteltek fel 

lelkipásztornak. Eddigi szolgálati helyem: Encs, Nyírkércs, Nyíregyháza, Pécs, Kozármisleny. Jelenleg 

a Kozármisleny és Környéke Református Társegyházközség gyülekeztében szolgálok, itt élek Luca és 

Bori kislányommal.

Ökumenikus világimanap

Március 3-án a Szent Anna templom adott otthont az Ökumenikus Világimanap pápai alkalmának. 

Ezen Nőszövetségünk tagjai is részt vettek. Részletes beszámolót olvashatunk a Médiacentrum 

honlapján: https://papaimediacentrum.hu/Papan_is_imadkoztak_a_bekeert/

Jegyeshétvége

Március elején megrendezésre került a jegyeshétvége. Helyileg Balatonszárszón volt az SDG 

Konferencia központban egy nagyon szép környezetben. A hétvége azoknak a jegyespároknak szólt, 

akik a közeljövőben tervezik házasságkötésüket, illetve előző évi jegyeshétvége megrendezéséről 

lecsúszva vagy egyéb okok miatt idén már házasokként vettek részt ezen a hétvégén. A férjemmel 

tavaly tartottuk esküvőnket, így már férj és feleségként mentünk erre a programra.



A jegyeshétvégére 10 pár érkezett. A szobák elfoglalása után el is kezdődőtt az intenzív 

jegyesoktatás. A bemutatkozás játékos feladatok útján történt, amely oldotta a kezdeti feszültséget. 

Mindenki megismerhette a többi párt, és az ő történetüket. Kezdetben kaptunk egy munkafüzetet, 

amelyben az előadás tartalmához kapcsolódóan feladatok voltak, melyeket kettesben elvonulva 

egymás között beszéltünk meg. Az oktatás 7 témát ölelt magába “biztos alapok, kommunikáció, 

probléma megoldás, megbocsátás, szülők-rokonok, szexualitás, gyakorlati szeretet. Az előadásokat 

Szakács Gergely lelkipásztor és Márkus Mihály esperes tartotta. Az egyes témakörökről felváltva 

tartottak prezentációt, amelyet nem úgy kell elképzelni, mint egy nyers tananyagot, nagyon 

szórakoztató videókkal, filmrészletekkel dobták fel az adott témát, melyeken sokszor nevettünk, a 

komoly részletek esetében elgondolkodtatóan néztük az előadást. Számomra a legizgalmasabb rész 

mindig az volt, amikor elvonulhattunk és négyszemközt felelhettünk a füzetben található kérdésekre, 

hisz olyan beszélgetést indított el köztünk, amelyre a hétköznapokban, de még a mély 

beszélgetéseink alkalmával sem kerül sor. Jobban megismerhettem magamat, illetve párom érzéseit. 

Rávezetett minket arra, miben kell fejlődnünk és mi az, amire a másik vágyik. Az új élményekkel, 

tapasztalatokkal együtt a munkafüzetet is hazahozhattuk magunkkal, amelyet ha előveszünk, 

felidézhetjük azokat az egymás közt zajlott, tanulságos beszélgetéseinket, illetve a benne található 

házi feladattal pedig otthon is lehetőségünk van ezeket együtt megoldani.

Összességében nagyon hasznosnak találom, hogy elmentünk erre a hétvégére, kiszakadtunk a 

hétköznapi körforgásból és egymásra hangolódva tölthettünk el egy hétvégét csodálatos emberekkel, 

akik nagyon nyitottak voltak velünk szemben.

Bódai Antónia

Gyülekezetünk küldöttsége Visken



Nemzeti ünnepünkön a kora hajnali órákban indult gyülekezetünk küldöttsége a kárpátaljai Viskre 

néhány egyházmegyei vezetővel. Páran már sokadszor látogattak el a testvérgyülekezethez, míg 

jómagam és két társam először tettük tiszteletünket a határon túl.

Utunk során kis kitérőt tettünk Vásárosnaményba, ahol csatlakozott hozzánk nagytiszteletű esperes 

úr, aki már az előző nap elindult családjával.

A határon a vártnál is jóval hamarabb sikerült átjutnunk, bár a mi korosztályunk már elszokott a „Hova? 

Miért? Kihez?” faggatózástól… Az ellenőrzésnek itt még nem volt vége, ugyanis a háború kezdete óta 

a települések között is vannak posztok, ahol a hadköteles férfiakat igyekeznek elcsípni és a frontra 

irányítani. (A hatalom ötleteinek tárháza kimeríthetetlen, ahogy a hétvége folyamán mesélték a 

helyiek.)

A tiszteletes és családja hatalmas örömmel fogadta maroknyi csapatunkat, Villő és a fiatalabb Mónika 

percek alatt azonos hullámhosszra hangolódott.

Ebéd után a március 15-i megemlékezésen vettünk részt. Szívet facsaró volt hallani az ismerős 

verseket és énekeket.

Az ünnepség után az egyházmegye esperese és főgondnoka látogattak el a parókiára. A találkozót 

követően sétáltunk a településen, majd a vacsora után élénk eszmecsere vette kezdetét. A rengeteg 

anekdota mellett szóba kerültek az apró falusi gyülekezetek megélhetési problémái, az egyházi 

intézmények költségvetése és az egyházunkra hetek óta árnyékot vető események is.

Szombat délelőtt betekintést nyerhettünk az óvoda és a gimnázium épületébe és életébe, 

házigazdánk és az intézményvezetők elvezettek bennünket szinte az összes helyiségbe. (Jártunk az 

iskola óvóhelyén, sőt az igazgatói irodában is, bár most nem a szőnyeg szélére szólt az invitálás…)



Az intézményeket magunk mögött hagyva ellátogattunk a piacra, valamint a boltból Mónika, a 

tiszteletes felesége iránymutatását (bevásárló listáját) követve beszereztük az ebédhez még hiányzó 

dolgokat.

Az étkezést követően a tervekkel ellentétben nem Técsőre, hanem a közelben tettünk egy rövid 

kirándulást, megcsodálva a Kárpátokat, a kökörcsinmezőket, az almafákat, a tiszta vízű forrást és a 

merülőfürdőt.

Az esti istentisztelet után Károly röviden ismertette a templom és a gyülekezet viszontagságos 

történetét. Közelről megcsodálhattuk a freskókat és gyönyörködhettünk a mennyezetben.

A vacsorán többen jelen voltak a gyülekezetből, majd ismét kötetlen társalgás vette kezdetét.

Vasárnap reggel Husztra kocsikáztunk istentiszteletre, majd, hogy jobban rögzüljön Istennek igéje, 

Visken is meghallgattuk esperesünk prédikációját János apostol evangéliumának 15. részéből a Szent 

Lélek eljöveteléről. Az istentisztelet elején a kórus szolgálatát hallgathattuk a „Bach mindenkinek” 

programból, az alkalom végén pedig a négy újonnan megválasztott presbiter tette le esküjét.

Ebéd után a búcsúzás percei következtek, majd rengeteg ajándékkal felpakolva rövid fancsikai kitérőt 

követően két órai várakozás után Tiszabecsnél visszatértünk az anyaországba.



A magam részéről óriási várakozással és kíváncsisággal indultam útnak. Megérkezve váratlanul ért a 

hivatalnokok olyan fokú bizalmatlansága, amit eddig csupán Erdélyben tapasztaltam meg, még 1990-

ben. A helyiek vendégszeretete később aztán mindenért kárpótolt. Hatalmas élmény volt az 

ünnepség, mindegyik istentisztelet, könnyes szemekkel tekintettem végig a jelenlévőkön. 

Vendéglátóink hite, mosolya, erőfeletti helytállása sokáig velem lesz az itthoni hétköznapokban.

Köszönet a lehetőségért, a szállásért, a vendéglátásért, a programokért, egyszóval mindenért!

Varga Jenő

Programok

Szeretettel várunk midnenkit nagyheti programjainkra! Érdemes figyelni az óraátállításra, mivel ez 

most húsvét vasárnapra esik.




